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Zdařilé oslavy 130. výročí založení SDH v Koryčanech
Ve dnech 23. - 24. července proběhly

v našem městě u příležitosti 130 let zalo-
žení Sboru dobrovolných hasičů v Kory-
čanech oslavy. Tyto oslavy byly zaháje-
ny slavnostní valnou hromadou, která se
konala v sále Kulturního domu za účasti
hostů z okresního záchranného sboru Kro-
měříž a za účasti hostů HZS - Zlínského
kraje. Naše pozvání také přijal Ing. Jaro-
slav Schulz CSc. předseda ÚZRR SH
CMS. Za hojné účasti členů sboru dobro-
volných hasičů a okolních sborů byla
schůze zahájena v 19:00 hod. Hlavním
bodem této schůze byla zpráva od zalo-
žení sboru až po tyto dny, kterou předne-
sl starosta sboru.:
Vážení bratři, vážené sestry, vážení hosté,

Bylo pro mne velmi obtížné pro dnešní
slavnostní okamžik vybrat úvod této zprá-
vy, která má obsahovat začátek vzniku
našeho sboru dobrovolných hasičů vKo-
ryčanech. Náhoda tomu chtěla, že v tento
slavnostní okamžik vychází v časopise
Naše rodina článek o vzniku Sboru dob-
rovolných hasičů v městě Bechyni. Tam
mne právě zaujal úvodník toho článku,
který právě umocňuje to poslání těch ob-
čanů, kteří vstoupily do řad dobrovolných
hasičů. Dovolte mi abych část tohoto
úvodníků citoval:

Vznik prvního sboru dobrovolných ha-
sičů zasahuje do roku 1864. Šlo nejen
o zajištění majetku před požáry a jinými
živelnými pohromami, ale o posílení kul-
turních tradic. Za deset let od založení
prvního sboru bylo v roce 1874 registro-
váno 107 sborů dobrovolných hasičů.

Slovo dobrovolný může každému obča-
novi připadat jako příliš opakované slo-
vo ale při tom velmi důležité.

Dobrovolní hasiči zasahovali a zasa-
hují bez odměny. Úsměvné ale pravdivé
je stále to naše morální desatero hasič-

stva.. Dovolte abych citoval alespoň tu
poslední zásadu: Aniž požádáš kdy odmě-
ny od bližního svého za službu, kterouž
jsi mu hájením majetku prokázal.

Dnes když jsme se sešli je mi velkou ctí,
že můžeme všichni společně vzdát čest těm
bratřím a sestrám, kteří tento Sbor zalo-
žili.

První zmínky našeho sboru padají do
roku 1899 kdy se stává náčelníkem Alois
Kotzman. Bývalí náčelník bratr Ondrá-
ček, který byl náčelníkem do r. 1899 ode-
vzdal při odchodu z Koryčan všechny zá-
pisy a záznamy na obec, ale tyto záznamy
se ztratily. Pamětní kniha hasičského sbo-
ru byla založena v roce 1924 a prvním
kronikářem byl bratr Petr Hoíř.

Je ovšem potřeba se vrátit o pár let zpět
a to do roku 1874 kdy na základě zákona
ze dne 23. dubna 1873 byla zvolena
6. ledna 1874 takzvaná požární policie

pro jednotlivé ulice. Dá se také říci, že
tato požární policie byla zárodkem vzni-
ku sboru dobrovolných hasičů. Tato myš-
lenka o vzniku sboru se potvrzuje zázna-
mem kronikáře. 18. ledna 1874 zastupi-
telstvo projednává záležitost hasičstva..
Příslušný protokol zní: Zakoupení stříkač-
ky povoleno. Tímto rozhodnutím záleži-
tosti kolem hasičského sboru dostávají
rychlí spád. Jsou jmenováni jednotliví
činovníci, kteří se stávají veliteli jednot-
livých ulic a kteří bdí nad bezpečností
obyvatel.

Z obecní pokladny jsou uvolněny pení-
ze na nákup potřebné výzbroje. Byli dány
do života stanovy hasičstva a tím také
uveden v činnost Sbor dobrovolných ha-
sičů. Pro zajímavost uvedu jeden příklad
ze zápisu kronikáře. Tento zápis je z Čet-
nické stanice a zní: Náčelníkem byl usta-
noven bratr Josef Košíř cihlář z Koryčan.
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Sbor v tomto roce čítal 42 členů. Kromě
stříkačky měl 56m hadic, 2 lejty na voze,
koše na vodu, žebříky, háky a provazy.

Jak dále se v kronice dočítáme tak se
stále utvrzujeme jak bylo moudré tyto
sbory zakládat a podporovat. Jak už to
v životě bývá v mnoha případech zasa-
hovali hasiči nejen při požárech ale také
při živelných pohromách. I když v naší
činnosti převládá více smutku přesto jsou
k dispozici i veselé příhody. Jako příklad
je v kronice uveden příklad z roku 1883
kdy vyhořel seník a to díky trubačovi,
který si chtěl vyzkoušet novou trumpetu,
kterou dostal. V každém úseku kroniky
do které jsem měl možnost nahlédnout
se setkávám s velkým úsilím a velkou sta-
tečností těch, kteří dobrovolně na svá
bedra vzali úděl dobrovolných hasičů.
Jsou to velká vítězství, ale také velké pády

kdy nejsou nakloněni k této činnosti jak
obyvatelé tak představitelé obcí. Kdy se
v mnoha případech zdá, že hrozí zánik
sboru přichází noví členové, kteří přes
nepřízeň pozvedli sbor na vyšší úroveň.
Za všechny mi dovolte připomenout jmé-
na jako bratr Alois Kotzman , Jan Šuš-
lík, Jan Grubauer, František Zelinka
a další. V roce 1920 po úmrtí jednatele
br. Svozila byl zvolen jednatelem bratr
Petr Hofr velká postava Sboru dobrovol-
ných hasičů kdy svou autoritou pozvedá
sbor na vysokou úroveň a na tehdejší
dobu se dá říci na profesionální úroveň.
Sbor se zúčastňuje různých soutěží, oslav
a v neposlední řadě také zasahuje u po-
žárů a živelných pohrom, kdy na tuto
dobu byl vybaven velmi kvalitní techni-
kou. Přicházejí také těžká období 1. svě-
tová vála, později 2. světová válka kdy
většina mužů je odvlečena a zapojena do
těchto dějinných tragédií. I toto období
náš sbor překonal díky těm kteří v obci
zůstali aF to byli manželky mužů, kteří
museli narukovat nebo jejich otcové
a dědové.

Po skončení 2. světové války náš sbor
se opět rozrůstá aby nabral další sílu
k činnosti.

Je těžké v krátkosti vyjmenovat vše co
dobrovolní hasiči pro chod obce dělali
jak po kulturní stránce tak po stránce
společenské. Dovolte mi abych připome-
nul léta 50.-60. a to období let 1955-
l967.

Dá se říci, že v tomto období činnost
sboru dosahuje vrcholu své činnosti a to
zásluhou bratrů Petra Hofra, Bohumila
Šimečka, Františka Dobrovolného,

Zdeňka Chmelaře, Oldřicha Pokorného,
Miroslava Věžníka a Františka Sušila.

V roce 1957 a to 15. prosince na člen-
ské schůzi vystupují požárníci z ÚP zá-
vodů a zakládají svou vlastní závodní
jednotu Československého svazu požár-
ní ochrany.

Volby které následovaly byly pak již
provedeny pouze za naši jednotu a zvo-
leni byli: Předseda: František sušil, mís-
topředseda a velitel: Bohumil Šimeček,
jednatel: Václav Benc, referent: Oldřich
Pokorný, preventista: Zdeněk Chmelař,
kulturní a propagační referent: Miroslav
Věžník, pokladník: Eduard Slanina, re-
visoři: Leo Dračka a Václav Uhýrek, čle-
nové výboru: Miroslav Voznica a Fran-
tišek Dobrovolný.

A tato léta jsou opět naplněna oběta-
vou prací na všech úrovních společen-
ského a kulturního dění v naší obci.
V těchto letech se tato jednotka dále roz-
šiřuje o další členy jako jsou bratři Knap,
Indruch, Šterbík, Pšenka, Tomáš Kolá-
ček a další. V neposlední řadě nesmíme
zapomenout na naše ženy, které byly ne-
dílnou součástí tehdejší jednoty. Z vel-
kého seznamu těchto jmen vyberme as-
poň pár. Byly to sestry Judasová Zdena,
Kosířová Jana, Kejíková Štěpánka, Ba-
řinová Ludmila, Letněvová Soňa a Krou-
tilová Mirka.

I zde zdánlivě klidné atmosféře dochází
vletech 1969 až 1971 k rozporům jak ve
vedení sboru tak na úrovni okresní in-
spekce požární ochrany. Ale jak už to
bývá na konec i tato záležitost se uklid-
nila a sbor dále pokračuje ve své čin-
nosti. V dalších letech přes veškeré potí-
že pokračuje sbor v další činnosti a po-
malu dozrává myšlenka o vybudování
nové požární zbrojnice jelikož ta stará
nevyhovuje.

Přes obtíže se daří doplňovat kolektiv
o další mladé členy. Tyto nábory probí-
hají hlavně po prázdninách a to v měsíci
září až říjnu.

Družstvo starších hasičů pod vedením
bratra velitele Radka Seménky se postup-
ně dostává na kvalitně vyšší úroveň což
dokazují některé výsledky z letošního
roku. Co se týče techniky, která nám byla
svěřena musíme konstatovat, že nás le-
tos zradila, ale díky obětavosti některých
našich členů byla tato technika oprave-
na a dala do provozu tak aby byla schop-
na plnit ty úkoly které plnit má. Obnovu-
je se činnost kronikářů, kdy jsme společ-
ně doplnili starou kroniku, založili a za-
čali psát novou kroniku. Zdá se, že čin-
nost našeho sboru se díky našim členům
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dostává nahoru. Našim cílem a snahou
je aby nadšení a elán jim vydržel co nej-
déle. Základ tady je a mohu se vší odpo-
vědností konstatovat, že dobrý.

Vážené sestry, vážení bratři milý hos-
té, dovolte mi abych závěrem poděkoval
těm bratřím a sestrám, kteří tento sbor
založili a mnohdy i s nasazením života
chránili a zachraňovali majetkem svých
bližších a spoluobčanů a tak šířily myš-
lenku hasičstva: „Bohu ke cti a bližnímu
ku pomoci“.

Mým přáním je, aby si všichni občané
uvědomili význam našeho sdružení
a našli pochopení pro jeho činnost a kdo
snad bude myslet, že jeho místo je mezi
námi, dveře jsou pro každého otevřeny.

Je to však práce zodpovědná, za kterou
jediným platem je prosté poděkování.

Chtěl bych, aby 130 letá tradice šíření
dobra, lásky a bratrství mezi spoluobča-
ny, tradice pomoci v neštěstí všem těm,
kteří upadli v zoufalství a beznaděj neu-
padla v zapomnění a byla dál udržová-
na a rozvíjena.

AF dál vzkvétá a žije ušlechtilá myš-
lenka hasičstva, aF dál vzkvétá a žije náš
sbor dobrovolných hasičů Koryčany -
město.

Děkuji Vám za pozornost

Po skončení čtení této zprávy byli vy-
znamenání za dlouholetou obětavou prá-
ci ve sboru starší členové sboru. Dále byli
vyznamenáni ti kteří více jak 10 let jsou
u sboru. Povzbudivá slova pak pronesli
také hosté, kteří ocenili činnost nejen té
starší generace ale i té mladší, která tuto
štafetu přebrala. Na závěr této části oslav
následovalo pohoštění a diskuse, která
byla ukázkou pospolitosti dobrovolných
hasičů.

Hlavní část oslav proběhla v sobotu
24. července, kdy tyto oslavy vyvrcho-
lily. Sobotní program začínal v 10:00
hod. bohoslužbou u kaple sv. Floriána,
která byla po generální opravě znovu vy-
svěcena. O údržbu kaple sv. Floriána pa-
trona hasičů se budou starat hasiči z Ko-
ryčan jak přislíbili a tak udržovat tuto his-
torickou památku v takovém stavu aby
byla dominantou našeho města. Oslavy
pak pokračovaly odpoledním progra-
mem, který začal slavnostním nástupem
sborů, které přijaly naše pozvání a přije-
ly aby se zúčastnily našich oslav.
Ve 13:30 pak vyšel průvod na náměstí
kde už čekaly ukázky činnosti hasičů při
požárech, autonehodách nebo živelných
katastrofách. Nesmíme také zapomenout
na naše nejmladší hasiče, kteří se připra-
vují na zodpovědnou a náročnou činnost
u jednotlivých sborů. Tato část byla za-
končena v 17:00 hod.

Chtěl bych touto cestou poděkovat
všem sborům které se této části zúčast-
nili. Byly to tyto sbory: SDH - Uhřice,
Snovídky, Nemotice, Jestřabice, Kory-
na-Koryčany, Blišice, Lískovec, Střílky,
Stupava, Staré0 Hutě, Buchlovice, Zá-
střizly, HZS Morkovice a nakonec SDH
Koryčany město. Po krátkém občerstve-
ní se tyto sbory rozjíždějí do svých do-
movů. I tato část programu byla hodno-
cena kladně jak po organizační stránce
tak při provedení ukázek. Byli také na-
vázány nové kontakty se sbory, protože
v této sestavě jsme tuto akci dělali popr-
vé. Oslavy pak vyvrcholily taneční zá-
bavou na nádvoří koryčanského zámku.
Účast byla velká a když se naplnil čas
ukončení této zábavy nechtělo se odejít
a nejraději bychom pokračovali dále.

Co říci závěrem? Podle ohlasu bylo vše
hodnoceno kladně za což je třeba podě-
kovat všem, kteří tyto oslavy připravo-
vali. Byli to členové sboru, kteří od pr-
vopočátku tuto akci vzali za své a tak
napomohli zdárnému průběhu a za to jim
patří poděkování.
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Chtěli bychom také poděkovat staros-
tovi města Koryčany za vstřícný přístup
a pochopení při organizaci. Dále pak ta-
jemníkovi a radě, která nám vyšla vstříc
finanční částkou na zajištění hudby.

Poděkování patří řediteli učňovského
střediska, který nám umožnil pořádání
zábavy. Je třeba poděkovat paní Haná-
kové za kladný přístup k naším požadav-
kům. Touto cestou děkujeme také staros-
tům sboru Blišice, Lískovec a Koryna
Koryčany, kteří byli nápomocni radou
a organizací zvláště pak veliteli okrsku
bratru M. Peškovi za organizaci veške-
rých ukázek a v neposlední řadě bratru
Josefu Budíkoví za komentář k jednotli-
vým vystoupením.

Velké poděkování patří také dechové
hudbě Vlkošáci, která předvedla mimo-

řádný výkon a tak přispěla k dobré nála-
dě jak odpoledne tak večer při zábavě,
kde jim zdatně vypomáhala cimbálová
muzika Dubina z Kroměříže.

Z tohoto místa také patří poděkování
Všem sponzorům, kteří přispěli do tom-
boly svými dary. I z tohoto hlediska je
třeba říci, že když se jedná o dobrou věc
a propagaci města jako takového najde
se dost ochotných a slušných lidí, kteří
jsou ochotni podpořit dobrou myšlenku
a tak důstojně přispěli ke zdaru těchto
oslav. A nakonec patří velké poděková-
ní Všem občanům našeho města, že se
tak v hojném počtu zúčastnili těchto
oslav. Já jménem sboru dobrovolných
hasičů Vás ujišFuji, že budeme v těchto
akcích i nadále pokračovat. Tvoří se
nový kolektiv který má chuF navázat na
práci, kterou odvedli naši předchůdci

a tak naplnit to co se od hasičů v Kory-
čanech očekávání „Bohu ke cti a bližní-
mu ku pomoci“. O dalších plánech a ak-
cích Vás budeme průběžně informovat
aby jste se sami mohli přesvědčit, že ha-
siči v Koryčanech jsou na vzestupu
a dělají čest svému městu. Ještě jednou
všem děkujeme.

Starosta SDH Koryčany Josef Ketler
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Co všechno je nutné k přežití aneb Tábor TOD 2004

Tak už zase uplynul další rok a nastal
čas odjezdu na tábor turistického oddí-
lu. Do míst již dětem známých a tak krás-
ných – do Ochozu u Brna, na základnu
skautů, na Horní Mlýn. Do míst, kde je
všude kolem klid, jeskyně, lesy, potok…
To ještě děti netušily, že jim nastanou
krušné časy. Že budou muset dokázat, že
jsou nejlepší z nejlepších. Vesmír se
hroutí a brzy zanikne. Všichni musí z této
planety pryč. Nemohou odletět ale všich-
ni. Jen jedna vybraná civilizace, ti nej-
lepší z nejlepších!

Tři civilizace musely dokázat vesmír-
né komisi, že jen ta jedna, ta jejich civi-
lizace je nejlepší. Celých deset dnů ko-
misi přesvědčovaly o svých mimořád-
ných schopnostech. Každá musela uká-
zat národní tradice, tance, zvyky, učení
ve škole, rodinný život a dokonce i ne-
moci. Jen aby přežila zrovna ta jejich
civilizace, vrhaly se děti do bahna (v jes-
kyni Bahenka), nechaly se zastřelit pis-
tolí (vodní), polévat studenou vodou z
potoka při vodní bitvě (5 stupňů), nacho-
dily 17 kilometrů (říkali 13 km), hrály
drastické hry hubeného Belgičana (hos-
podu, dobývání-věže, aj.), zachraňova-
ly praktikantku unesenou vetřelci (v noci
v lese) a další, další aktivity, kde musely
prokázat, že jsou nejlepší.

Deset dnů rychle uteklo a nastal ten
den, kdy komise vyhodnotila snažení
všech tří civilizací a vydala rozhodnutí.
Přežili Wedžadi, mohou odletět ve ves-
mírné lodi do nové sluneční soustavy.
Kostlivci a Brumlovi Broučci měli smů-
lu a získali pouze Úmrtní list. Nepřežili!
Nevadí. Zato si odnesli spoustu zážitků,

na které si určitě rádi vzpomenou. Alespoň o to se po celých deset dnů všichni
vedoucí a praktikanti snažili.

Na závěr bychom chtěli poděkovat našim sponzorům paní Stanislavě Markové a
panu Lubomíru Orlovi.

Za turistický oddíl dětí Drahomíra Čížková
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Dětský den
Je již několikaletou tradicí pro SHM Klub Koryčany, Farnost Koryčany a TO Orel

Koryčany, že společně pořádají dětský den pro děti z Koryčan a okolí.

Letošní rok jsme se setkali na rybníku
Prokop za Hipocentrem. Počasí nám ku-
podivu přálo, ačkoli již byl podzimní čas.
Děti si zasoutěžily v různých disciplínách
(např. skákání v pytli, hod míčem

do basketbalového koše, chození na chů-
dách atd.) Dospělí si popovídali u kafíč-
ka a někteří z nás se dokonce oddali spor-
tovnímu rybolovu či jízdě na kánoi.
Na závěr jsme si opekli buřty. Všichni

jsme se mohli také blíže seznámit s no-
vým správcem Farnosti Koryčany otcem
Mgr. Ryszardem Turko.

Myslím, že jsme prožili příjemné od-
poledne…

Za SHM Klub Koryčany Mgr. Markéta Selucká

1. září 2004 uplynulo 10 let od doby, kdy do nově vybudo-
vaného nábytkářského učiliště v Koryčanech vstoupilo prv-
ních 24 žáků.

Jako první a dosud také jako jediné nábytkářské učiliště
v celé republice, které bylo zřízeno nábytkářskou firmou, učí
své žáky prakticky v areálu nábytkářského podniku.

Bezprostřední blízkost obou subjektů skýtá pro žáky i peda-
gogy obrovskou výhodu oproti státním učilištím – a sice teo-
retický výklad je bezprostředně doplňován častými exkurze-
mi do výrobních dílen závodu.

Ta výhoda se projevuje především v tom, že se našim žá-
kům lépe učí, neboF jak známo, co člověk vidí na vlastní oči si
mnohem lépe pamatuje než to, co jen slyší.

Připomeňme několik základních dat:
Učiliště bylo zařazeno do sítě škol pod názvem „Soukromé střed-

ní odborné učiliště nábytkářské Koryna, s.r.o“ k datu 1. 9. 1994.
Změna v názvu učiliště byla provedena od 15. 4. 2003

na současný název, tedy „Střední odborné učiliště nábytkář-
ské Koryna, s.r.o“.

Od tohoto roku, souběžně se změnou v názvu, začala škola
učit pouze tzv. státní žáky, tj. žáky, kteří nejsou smluvně ani
jinak vázáni na zřizovatelskou firmu Koryna nábytek, a.s..
Mohou tedy po vyučení pracovat kdekoliv, i když možnost
zaměstnání v „Koryně“ existuje i nadále.

Během desetileté historie existence školy opustilo brány
našeho učiliště 144 absolventů s výučním listem v kapse.

S uspokojením můžeme konstatovat, že všichni absolventi
se dobře uplatňují ve své profesi. Řada z nich pokračuje ve
studiu na středních školách, několik i na vysoké škole.

I přesto, že výsledky vzdělávání na našem nábytkářském
učilišti jsou odbornou i širokou veřejností hodnoceny velmi
kladně, je s podivem, že mezi zájemci o studium je stále více
žáků ze vzdálenějších míst republiky a jen velmi málo z nej-
bližšího okolí.

Doufáme, že i v dalších letech škola vychová a připraví do
života ještě mnoho úspěšných truhlářů.

Střední odborné učiliště nábytkářské Koryna, s.r.o. oslavilo 10 let své existence!
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Celorepublikový turnaj ve stolním tenise v Koryčanech
Zdá se to být až neuvěřitelné, ale je tomu tak. S prvním ná-

padem přišla Mirka Kulhánková. Proč prý neudělat bodovací
turnaj ve stolním tenise pro všechny kluby SHM z celé ČR
u nás. Nejdříve jsme zasondovali u paní ředitelky Ing. Horáč-
kové, zda-li by to bylo možné a jaké že by byly podmínky
(možnost hrát v tělocvičně v ZŠ na Masarykově ulici, stravo-
vání ve školní jídelně atd.) a pak jsme se do toho skutečně
pustili.

Na národní radě SHM jsme projevili zájem tuto akci zreali-
zovat, takže k Plzni, Pardubicím či Ostravě se zařadily i Kory-
čany.

V pátek o víkendu 8.10. – 10.10.2004 se do Koryčan začali
sjíždět soutěžící z celé ČR (cca 60). Ubytovali jsme je na ná-
městí v ZŠ a na druhý den jsme soutěžili v pěti kategoriích.

Boje byly kruté, ale férové a je potěšitelné, že i členové Klu-
bu SHM Koryčany se v této tvrdé konkurenci neztratili. Mirka
Kulhánková svou kategorii vyhrála a Lukáš Mozga byl v nej-
početnější kategorii dorostenců třetí. Gratulujeme!

Jsme rádi, že jsme mohli tuto náročnou akci uspořádat
a chceme také poděkovat ředitelce ZŠ Koryčany paní Ing. Marii
Horáčkové za velmi vstřícný přístup a pomoc.

Za SHM Klub Koryčany Mgr. Markéta Selucká

Každý z nás ročně vyprodukuje průměrně 150 - 200 kilo-
gramů odpadů. Z toho je asi 30 kilogramů papíru, 25 kilogra-
mů plastů a 15 kilogramů skla. Tyto materiály lze z velké části
znovu použít. Papír je možné recyklovat asi pětkrát až sedm-
krát. Vytříděný papír se zpracovává v papírnách, přidává se do
směsi na výrobu papíru. Výrobky z recyklovaného papíru zná
asi každý, jsou to například novinový papír, sešity, lepenkové
krabice, obaly na vajíčka, toaletní papír apod. Plasty se zpra-
covávají různými druhy technologií podle svého složení. Z PET
láhví se nejčastěji vyrábějí vlákna, která se používají jako vý-
plň zimních bund a spacáků nebo se přidávají do tzv. zátěžo-
vých koberců. Z fólií (sáčků a tašek) se opět vyrábějí fólie
a různé pytle, např. na odpady. Pěnový polystyren slouží k vý-
robě speciálních cihel. Ze směsi plastů lze vyrábět odpadkové
koše, zahradní nábytek, zatravňovací dlažbu či protihlukové
stěny u dálnic. Vytříděné sklo se vyčistí, rozdrtí a přidá
do výchozí směsi k výrobě nového skla. Nejčastěji se takto
vyrábí láhve na minerálky a pivo a jiné skleněné výrobky. Ušetří
se při tom mnoho energie a surovin, přičemž sklo se dá takto
používat vlastně donekonečna.

K získání takto využitelných materiálů je ale potřeba domá-
cí odpad vytřídit. Podmínky pro třídění odpadů vytváří přede-
vším obec. Pro město Koryčany zajišFuje sběr a odvoz separo-
vaného odpadu firma Biopas, s.r.o. V ulicích města se tak
můžeme setkat se žlutými a zelenými kontejnery, do kterých
se ukládá sklo, plasty a PET láhve.

V roce 2003 občané města Koryčany vytřídili 7 tun plastů
a 7,5 tuny skla. Ve srovnání s minulými roky můžeme konsta-
tovat, že množství vytříděného odpadu se průběžně zvyšuje,
což je vzhledem k ochraně životního prostředí potřeba. Město
Koryčany však ještě nedosahuje krajského průměru v třídění
využitelných složek komunálního odpadu a bylo by zapotřebí
tuto situaci zlepšit. Například v třídění plastů dosáhlo město
v posledním čtvrtletí loňského roku výtěžnosti 2,72 kg na
1 obyvatele, krajský průměr v této komoditě je 4,38 kg na
1 obyvatele kraje.

Z celorepublikových průzkumů ale vyplývá, že zatímco do-
stupnost sběrných míst pro třídění rychle roste, jejich skuteč-
né využití občany mnohde zaostává. Pro zvýšení množství re-
cyklovaného odpadu se tak stala klíčovou ochota obyvatel

skutečně třídit a nikoli dostupnost kontejnerů. Podle požadav-
ků EU musí účast obyvatel na třídění odpadu vzrůst ze sou-
časných 62% na 75% v roce 2005 a přesáhnout 85% po roce
2008. Dosavadní růst účasti neodpovídá těmto požadavkům
a je nutné ho urychlit. Zvýšení účasti obyvatel na třídění si
vyžádalo celostátní propagaci tříděného sběru.

Město Koryčany je zapojeno do systému EKO-KOM, který
zajišFuje zpětný odběr a recyklaci odpadů z obalů. Účast v sys-
tému zabezpečuje městu pravidelné platby odměn za vytřídě-
ný odpad. Systém EKO-KOM úspěšně funguje již od roku
1999. Na základě zákona o obalech vybírá od výrobců, do-
vozců, nebo plničů obalů poplatky za uvedení obalu na trh.
Z vybraných peněz pak EKO-KOM, a.s. vyplácí obcím čtvrt-
letně odměnu, jejíž výše závisí na množství vytříděného od-
padu. Čím více tedy odpadů vytřídíme, tím více peněz naše
město obdrží. Nezbytnou podmínkou pro vyplacení odměny
je předání vytříděných odpadů k dalšímu využití – recyklaci.
Pokud se tato zásadní podmínka poruší, město peníze nedo-
stane. Odměna přitom dokáže velmi výrazně snížit náklady
města na plnění její zákonné povinnosti – třídění komunální-
ho odpadu.

Podívejte se na zajímavé internetové odkazy ke třídění odpadu:
www.ekokom.cz – v části pro veřejnost a pro školy vše

o odpadech v domácnosti, třídění, vyu-
žití odpadů, Tonda obal – pro děti, ka-
lendáře akcí a další

www.tonda-obal.cz – stránky o třídění a recyklaci odpadů ur-
čené dětem

www.kr-zlinsky.cz – stránky Zlínského kraje (odkaz Krajský
úřad, odbor životního prostředí a země-
dělství)

Na otázky k problematice Vám rádi odpoví na e-mailové adrese:
odpady@kr-zlinsky.cz nebo trideni@ekokom.cz

V rámci Informační kampaně k intenzifikaci třídění využi-
telných složek komunálního odpadu zpracovala společnost
ENVIprojekt s.r.o. Zlín

Zdroj: materiály společnosti EKO-KOM a.s.

Nebuďme líní, třiďme odpad!
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Společenská kronika – II. čtvrtletí 2004
Ž I V O T N Í  J U B I L E A
D U B E N 80 le Lišková Františka, Lískovec

Komenda Dalibor, Koryčany
Holásek Jaroslav, Blišice

75 let Jamborová Jindřiška, Koryčany
Kudličková Jolana, Koryčany

70 let Zábranská Milada, Koryčany
Řezníček Miloš, Lískovec

K V Ě T E N 85 let Hunka Ladislav, Koryčany
80 let Sušilová Blažena, Koryčany

Šišák Milan, Koryčany
75 let Strýčková Blažena, Koryčany

Šimečková Růžena, Koryčany
Kafoňková Alice, Koryčany

70 let Tiefenbacherová Anna, Koryčany

Č E R V E N 85 let Berková Vlasta, Blišice
80 let Hunča Jaromír, Koryčany

Forejtarová Marie, Lískovec
Sloupská Milada, Lískovec
Rotterová Helena, Koryčany
Orel Karel, Lískovec 34

70 let Bartošíková Jarmila, Koryčany
Nádeníčková Marie, Lískovec
Kapounek Miroslav, Koryčany
Svoboda Karel, Koryčany

Všem jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví,
štěstí a rodinné pohody

N A R O Z E N Í
Duben Žižlavská Kristýna , Koryčany

Květen Staněk Václav, Koryčany

Červen Forejtarová Klára, Koryčany

Ú M R T Í
Duben Chmelařová Jana, 1960, Koryčany

Květen Rýznarová Františka, 1922,Koryčany

Kníchalová Světlana, 1971, Koryčany

Červen Vrbovská Anna, 1908, Blišice

Chmelař Zdeněk, 1921, Koryčany

Výměna občanských průkazů
Postupná výměna občanských průkazů je rozložena až

do konce roku 2008 s tím, že nejstarším typům těchto do-
kladů zanikne platnost ke konci roku 2005.

Výměnu občanského průkazu lze provést na MěÚ v Ko-
ryčanech, ke které je potřeba 1 fotografie

Pořebujete fotografii na nový občanský nebo řidič-
ský průkaz či cestovní pas?

PřijMte na Městský úřad.
Kdy? Každé pondělí v li-
chém týdnu od 13.00 –
17.00 hod.

V této době zde bude pan
Horváth, fotograf z Kyjova,
který Vám zhotoví ihned 8
fotografií na osobní dokla-
dy za Kč 100,-

Využijte této výhodné pří-
ležitosti, kdy nemusíte k fo-
tografovi do města

Wi-Fi INTERNET
je tady!

Moderní připojení bez telefonních kabelů
Pokud máte z Internetu smíšené dojmy, můžete na ně do-

cela klidně zapomenout. A jestli prozatím žádné dojmy ne-
máte, máte se určitě na co těšit. Technologie Wi-Fi (z angl.
Wireless Fidelity) dělá totiž z Internetu hračku doslova
a do písmene pro každého.

Jaké tedy od Wi-Fi internetu můžete očekávat výhody?
Především se doma i v kancelářích zbavíte nutnosti „vydr-
žovat si“ telefonní linky, které dnes, v době mobilních tele-
fonů, možná ani nevyužíváte, ale musíte je platit.. Slovo
„wireless“ znamená totiž v angličtině „bezdrátový“. Váš
počítač už nebude do Internetu připojen, jako v minulosti,
přes zástrčku ve zdi. Nic takového! S Wi-Fi probíhá přenos
dat vzduchem, takže ho ani nevnímáte.

Jak je připojení přes Wi-Fi rychlé a kdo je může využí-
vat? Bezdrátový Internet Wi-Fi umožňuje přenosovou rych-
lost až 11 megabitů za sekundu. To je vskutku „kosmická“
rychlost! Služby připojení do Internetu přes Wi.Fi jsou uži-
vatelům poskytovány v rozmezí 64 – 256 kb/s, což je -
pro ilustraci - 2 až 8 násobek rychlosti běžného „dial up“
připojení přes telefonní linku. Rychlost je tedy ideální jak
pro domácí, tak pro kancelářské využití.

Co kromě toho ještě Wi-Fi přináší? Absolutní svobodu
a volnost! Kromě nonstop připojení svého PC doma, na cha-
tě nebo v kanceláří budete navíc, pokud jste vybaveni note-
bookem s Wi-Fi kartou, do Internetu připojeni všude tam,
kde je k dispozici signál Wi-Fi – dnes kromě místa vašeho
bydliště je Wi-Fi běžně dostupné na náměstích, benzino-
vých stanicích, v supermarketech apod.

Kdo dnes internetové služby Wi-Fi poskytuje? Pokrytí
signálem Wi-Fi zaznamenává v posledních měsících obrov-
ský boom. Investice do technologie Wi-Fi je proto v sou-
časnosti tou nejlepší investicí do Internetu..

V případě zájmu o tento způsob připojení kontaktuj-
te Informační středisko Města Koryčany, tel. 573 377 111,
573 376 962, p. Šmarhák
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9. řádné zasedání Zastupitelstva Města Koryčany konané
ve velké zasedací místnosti na MěÚ Koryčany zahájil starosta
Ing. Miroslav Máčel v 19.00 hodin. Zasedání se zúčastnilo 13
členů. Dva zastupitelé se omluvili. Ověřovateli zápisu byli
jmenováni zastupitelé pan MVDr. Zdeněk Kučera a Ing. Jaro-
slav Tomášek. Návrhová komise byla schválena ve složení
zastupitelů Michal Huška, Ing. Vladimír Plaček a Marie Věž-
níková. Průběh zasedání zapsal pan Václav Paseka.

1. - 2. Zahájení, doplnění a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. Z občanů města se zase-

dání zastupitelstva zúčastnil 1 občan. Dále vyzval zastupitele,
aby se vyjádřili k navrženému programu jednání. Navržený
program nebyl doplněn a byl schválen všemi 13 hlasy přítom-
ných zastupitelů.

3. Zpráva o činnosti Rady Města Koryčany
Tajemník úřadu Ing. Petr Celý předložil zprávu o činnosti

rady od posledního zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo vza-
lo zprávu na vědomí. Zpráva je přiložena k zápisu a je jeho
součástí.

4. Čerpání rozpočtu Města Koryčany k 31.8.2004, schvále-
ní rozpočtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryčany k 31. 8. 2004 obdr-
želi zastupitelé v materiálech k jednání zastupitelstva. Příjmy
jsou plněny na částku 51.168.913,71-Kč, tj. 71 % schválené-
ho rozpočtu a Výdaje jsou čerpány na částku 49.924.375,09-
Kč, tj. 69 %.

Starosta informoval zastupitele o změnách v rozpočtu,
které je nutné schválit. Jedná se o tuto úpravu schváleného
rozpočtu, a to takto:
strana příjmů:
a) Na volby do Evropského parlamentu 133.600 Kč
b) Neinvestiční přijaté dotace ( na školství ) 715.000 Kč
c) Na veřejně prospěšné práce 20.400 Kč

strana výdajů:

a) Oprava komunikace v ul. Tovární čtvrF a chodníků
před čekárnou před Korynou, bylo 0 Kč, bude 82.918 Kč.

Hlasování:

Zastupitelstvo Města Koryčany bere na vědomí zprávu
o čerpání rozpočtu Města Koryčany k 31.8.2004 a

Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 13 hlasy přítom-
ných zastupitelů změny v rozpočtu.

5. Schválení dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí pod-
pory ze SFŽP Praha na rekultivaci skládky

Starosta seznámil zastupitele s dodatkem č.1 ke smlouvě
č. 25460241 o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR Praha na akci
„Rekultivace skládky Koryčany“. Předmětem tohoto dodatku
je posunutí termínu dokončení a uvedení do trvalého provozu,
a to z 8/2004 do 10/2004 a dále posunutí termínu předložení
závěrečného vyhodnocením akce, a to z 10/2004 do 12/2004.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 13 hlasy přítom-

ných zastupitelů dodatek č.1 ke smlouvě č. 25460241 o po-
skytnutí podpory ze SFŽP ČR Praha na akci „Rekultivace
skládky Koryčany“

6. Schválení převodu Pečovatelské služby ze sociálních slu-
žeb Zlínského kraje na Město Koryčany

Starosta seznámil zastupitele se záměrem města převést Pe-
čovatelskou službu ze sociálních služeb Zlínského kraje na
Město Koryčany, a to od 1. 1. 2005. Město Koryčany obdrží
od Krajského úřadu Zlínského kraje finanční příspěvek ve výši
60,-Kč na obyvatele a rok na jednotlivé obce. Podmínkou je,
že čtyřčata manželů Janůšových zůstanou i nadále v péči soci-
álních služeb Zlínského kraje.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 13- ti hlasy pří-

tomných zastupitelů převod Pečovatelské služby ze sociálních
služeb Zlínského kraje na Město Koryčany, a to od 1. 1. 2005
za předpokladu, že ve smyslu splnění předběžných dohod
s Krajským úřadem Zlínského kraje – sociálním odborem, čtyř-
čata manželů Janůšových zůstanou i nadále v péči sociálních
služeb Zlínského kraje.

7. Schválení změny územního plánu „Sběrný dvůr Koryčany“
Město Koryčany hodlá vybudovat v ul. Suchý řádek na části

p. č. 524/1 ost. plocha Sběrný dvůr Koryčany, a to v areálu
skladu stavebního materiálu. Geometrickým plánem byl tento
areál oddělen a byla mu přidělena samostatná parcela p. č. 524/
13 ost. plocha o výměře 1770 m2 v k. ú. Koryčany. V této
souvislosti je nutné schválit změnu územního plánu. V UP je
tato část lokality určena k plnění funkce obytné zástavby 1-2
podlažní, parku a doprovodné zeleně.

Rada Města Koryčany doporučila do zastupitelstva schválit
záměr změny, a to z k plnění funkce obytné zástavby 1-2 pod-
lažní, parku a doprovodné zeleně na plnění funkce technické
vybavenosti, skladu a skladu komunálního odpadu.

Hlasování:

Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 13 hlasy přítom-
ných zastupitelů změnu v UP Koryčany, a to

z plnění funkce obytné zástavby 1-2 podlažní, parku a do-
provodné zeleně na plnění funkce technické vybavenosti, skla-
du a skladu komunálního odpadu.

8. Informace o postupu investičních akcí města a VPP
Starosta informoval přítomné o postupu VPP a investič-

ních akcí města.

Z veřejně prospěšných prací je prováděna běžná údržba ve-
řejného prostranství a zeleně. Byla provedena úprava terénu
za čekárnou naproti Koryně a chystá se vybudování nové če-
kárny.

Z investičních akcí pokračují práce na dokončení rekultiva-
ce skládky v Koryčanech Liščí a budou pokračovat práce te-
rénních úprav a technické infrastruktuře ( chodníky) v nové
výstavbě v Koryčanech - Močílky.

Zprávy z Městského úřadu
Zápis ze 9. řádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany, konaného dne 30. 9. 2004 v Koryčanech

dotace kraje
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Zastupitelstvo Města Koryčany bere na vědomí informa-
ci o postupu VPP a investičních akcí města.

9. Převody majetku města
Rada Města Koryčany doporučila k projednání a ke schvá-

lení v Zastupitelstvu Města Koryčany tento záměr prodeje ne-
movitého majetku ve vlastnictví Města Koryčany a zřízení
věcného břemene k pozemkům ve vlastnictví města.

Hlasování:
Rada Města Koryčany doporučila k projednání a ke schvá-

lení v Zastupitelstvu Města Koryčany tuto kupní smlouvu:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 13 hlasy přítom-

ných zastupitelů kupní smlouvu o majetkovém vypořádání
mezi Městem Koryčany a Vodovody a kanalizace Hodonín,
a. s. se sídlem Purkyňova 2, č. p. 2933, 695 11 Hodonín
na základě uzavřených smluv a dodatků o sdružení finančních
prostředků, kterými jmenovaná společnost poskytla městu Ko-
ryčany v období roku 1996 až 2004 finanční prostředky v cel-
kové výši 9.134.208,13Kč na přípravu, financování a realiza-
ci stavby „Kanalizace a ČOV Koryčany“ ( úhrada splátek ná-
vratné finanční pomoci SFŽP ČR Praha, projektů a financování
stavby). K majetkovému vypořádání je navržena část stavby
„ČOV Koryčany“ , která byla oceněna dle Znaleckého posud-
ku č. 3181 –162/03 a znaleckého posudku č. 3346-145/04.
Městu Koryčany byla uhrazena část této kupní ceny již před
podpisem této smlouvy a to na základě výše uvedených smluv
o sdružení. Částka ve výši 2.000.000,-Kč bude městu uhraze-
na po podpisu této kupní smlouvy. Záměr o majetkovém vy-
pořádání mezi Městem Koryčany a Vodovody a kanalizace
Hodonín, a. s. byl Zastupitelstvem Města Koryčany již schvá-
len na předešlých zasedáních zastupitelstva.

Zřízení věcného břemene:
9) Smlouva o zřízení věcného břemene mezi společností

Vodovody a kanalizace, a. s. Hodonín, se sídlem Purkyňova 2,
čp. 2933, Hodonín, k obecním pozemkům p. č. 1208, 1209/1,
1209/3, 2294/3ost. komunikace v k. ú. Koryčany dotčených
stavbou „Koryčany- Močílky oprava kanalizace“ věcné bře-
meno spojené s vlastnictvím těchto pozemků, spočívající
v povinnosti vlastníka:
a) strpět

• uložené kanalizační potrubí
• přístup oprávněného na shora uvedené pozemky, jakož

vjezd a odjezd motorových vozidel a mechanizmů za úče-
lem provádění oprav, rekonstrukce, kontroly či odstra-
nění kanalizačního potrubí

b) zdržet se
• budování staveb, vysazování trvalých porostů nad kana-

lizačním potrubí v rozsahu vyhotoveného geometrické-
ho plánu.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany již schválilo 13 hlasy pří-

tomných zastupitelů smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení to-
hoto věcného břemene.

10. Schválení organizačního zabezpečení následujícího za-
sedání zastupitelstva

Starosta seznámil zastupitele s organizačním zabezpečením
následujícího zasedání zastupitelstva , jehož návrh obdrželi
všichni poslanci v materiálech k jednání v zastupitelstvu.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 13 hlasy přítom-

ných zastupitelů organizační zabezpečení následujícího zase-
dání zastupitelstva v Koryčanech, které se bude konat dne
25. 11. 2004 v 19 hodin.

11. Interpelace poslanců
Starosta otevřel interpelace členů zastupitelstva.

Ing. Vladimír Plaček:
Vyjádřil nesouhlas se stávajícím stavem dopravního znače-

ní a z toho vyplývající dopravní situace na náměstí v Koryča-
nech.

Odpoví: písemně starosta Ing. Miroslav Máčel

MVDr. Zdeněk Kučera:
Vyjádřil nesouhlas se stávajícím stavem hospodaření s ke-

jdou v Jestřabicích, která je vyvážena z odchovny prasat na
pozemky v bezprostřední blízkosti zástavby a není včas za-
pravována do země a svým pachem znepříjemňuje život oby-
vatel v Jestřabicích.

Odpoví: Ing. Olga Bartáková – OŽP při MěÚ v Koryča-
nech podá zprávu na dalším zasedání zastupitelstva

Michal Huška: požaduje předložit zprávu o systému zaměst-
návání pracovníků na VPP při MěÚ v Koryčanech.

Odpoví: Tajemník Ing. Petr Celý podá zprávu na dalším za-
sedání zastupitelstva.

12. Diskuse
Starosta otevřel diskusi, ve které odpovídal na dotazy členů

zastupitelstva a přítomných občanů.

13. Návrh usnesení
Starosta vyzval předsedu návrhové komise přednesením

zprávy. Člen návrhové komise Michal Huška přečetl návrh
usnesení, které zastupitelstvo jednomyslně schválilo.

15. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel poděkoval všem za účast

na dnešním zasedání a jednání ve 21.30 hodin ukončil.
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Reklama prodává
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Mrazničky plné zboží
opravíme do 24 hodin!

PRODEJ A OPRAVY
V ZÁRUCE I PO ZÁRUCE

SEDLÁŘ RICHARD
Nerudova 244
697 01 Kyjov

tel. 518 615 380

Inzerát informujeReklama prodáváReklama prodává
Koryčanský zpravodaj na rok 2003 od čísla 2 bude zveřej-
ňovat inzeráty a reklamy za nových podmínek:

- formát 26 x 18 cm (celá strana) 1000 Kč

- formát 13 x 18 cm (půl strany) 600 Kč

- formát 13 x 9 cm (čtvrtina strany) 360 Kč

- formát  6,5 x 9 (osmina stran) 180 Kč

- inzeráty v řádcích – tučný tex 60 Kč

- normální text 36 Kč

- fotografie v inzerátu nebo kresba 180 Kč

Na požádání redakce provede zdarma grafickou úpra-
vu inzerátu, pokud podnikatel nepředloží vlastní návrh.

Chladničky,
mrazničky,

pračky, myčky, sporáky

NWELL - ZDENĚK NEVYJEL
Koryčany, Náměstí 401

P R O D E J

motorových benzínových pil,

křovinořezů, sekaček

Značky

Husquarna, Partner, Jonsered, McCulloch
(možnost objednat i jiné značky, např. STIHL)

Výhodné ceny od 5990,- Kč

Servis zajištěn

Tel.: 723 611 794

Nově otevřená kancelář v Koryčanech

Modrá pyramida = nejkratší cesta k lepšímu bydlení

Ing. Miroslav Jindříšek
Suchý řádek 869
tel. 603 799 455

Nemusíte nikam dojíždět -
smlouvy o úvěru vyřídíme i u Vás doma.

Již od 39 Kč úroků měsíčně Nej rychlejší
za každých půjčených 10 000 Kč jednodušší

levnější
úvěry v historii !


